
JESTEM BARDZO PRZYWIÑZANY DO
CIECHOCINKA

O IX Festiwalu Operowo - Operetkowym, muzyce, artystach, planach i Medalu Stanis∏awa Staszica
z Kazimierzem Kowalskim - organizatorem festiwalu rozmawia Jakub Giza
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- Panie Kazimierzu, czy przyje˝d˝ajàc do Ciecho-
cinka 9 lat temu myÊla∏ Pan, ˝e od tego momentu
b´dzie to miejsce sta∏ych powrotów?

- Mia∏em takà nadziej´, choç nie mog∏em, ˝e po-
mys∏ mój i burmistrza Leszka Dzier˝ewicza tak bardzo
spodoba si´ kuracjuszom. Jestem bardzo szcz´Êliwy,
˝e IX Festiwal odby∏ si´ w Ciechocinku i mam wielkà
nadziej´, ze dobrniemy do X jubileuszowego. Je˝eli
to si´ uda, to chcia∏bym zaprezentowaç Paƒstwu wszyst-
kie spektakle operowe, które wystawialiÊmy w Ciecho-
cinku do tej pory. Wszystko oczywiÊcie niestety zale-
˝y od finansów, wystawienie ka˝dej opery wià˝e si´ z
ogromnymi przygotowaniami organizacyjnymi. Miej-
my nadziej´, ˝e si´ uda.

- W tym roku zosta∏ Pan szczególnie doceniony i
wyró˝niony przez mieszkaƒców Ciechocinka. Medal
Stanis∏awa Staszica to du˝e wyró˝nienie.

- Jest to ogromne dla mnie wyró˝nienie. Bardzo
dzi´kuj´ Radzie Miejskiej, Burmistrzowi. To podwój-
na satysfakcja i podwójne Êwi´to dla moje osoby, dla-
tego ˝e jubileusz 170-lecia uzdrowiska Ciechocinek
zbieg∏ si´ moim prywatnym jubileuszem 55 urodzin.
Jestem naprawd´ pod bardzo wielkim wra˝eniem.
Chcia∏em podkreÊliç te˝, ze od poczàtku czu∏em si´
bardzo przywiàzany do Ciechocinka, a po otrzymaniu
medalu czuj´ si´ ogromnie usatysfakcjonowany i na
pewno bardzo ∏adnie oprawiony zajmie on honorowe
miejsce w moim domu.

- Co roku przyzwyczai∏ Pan s∏uchaczy do niespo-
dzianek, do nowych artystów. W tym roku jest to g∏os
m´ski.

- Tak Borys ¸awreniew to rzeczywiÊcie bardzo do-
brze zapowiadajàcy si´ tenor. Mamy w kraju bardzo
du˝o utalentowanej m∏odzie˝y. Trzeba do nich dotrzeç,
trzeba ich szukaç, a gdy ju˝ je si´ znajdzie, top nie

pozwoliç na to ˝eby si´ marnowa∏y. MyÊl´, ˝e nie za-
wiod´ s∏uchaczy i w przysz∏ym roku. Ju˝ teraz mog´
zdradziç, ze b´dzie to m∏ody, zdolny, rozpoczynajàcy
studia baryton…

- Czy wÊród organizowanych koncertów ma Pan
swój ulubiony?

- Najbardziej cieszy mnie zawsze „Koncert przebo-
jów kompozytorów polskich”, który organizujemy co
roku. Moim zdaniem o swojà tradycj´ trzeba dbaç i
nie tylko piel´gnowaç utwory Stanis∏awa Moniuszki
i Fryderyka Chopina, ale i wielu innych wspania∏ych
polskich kompozytorów, o których bardzo cz´sto za-
pominamy. Po za tym repertuar polski jest tak boga-
ty, ˝e z pewnoÊcià nigdy nie zbraknie nam utworów,
które b´dziemy mogli zaprezentowaç ciechociƒskiej
publicznoÊci. A dla tej publicznoÊci, która przez ca∏y
tydzieƒ nigdy nie zawodzi z przyjemnoÊcià gramy zaw-
sze.

- Na zakoƒczenie. W jakiej roli lepiej si´ Pan czuje,
prowadzàc koncerty, czy wyst´pujàc na scenie choçby
tak jak w „Strasznym dworze”?

- Ja bardzo lubi´ mieç kontakt z ludêmi, gdy wycho-
dz´ na scen´ przedstawiajàc moich przyjació∏, to spra-
wia mi to ogromnà satysfakcj´, ˝e taki zespó∏, jaki
zosta∏ stworzony przy okazji festiwali w Ciechocinku
jest praktycznie uniwersalny. My pracujemy wszyscy
dla siebie. Mi zale˝y ˝eby artyÊci wyst´powali jak naj-
lepiej, a im zale˝y ˝ebyÊmy wszyscy byli dobrze odbie-
rani przez publicznoÊç. Bo najwi´kszà nagrodà sà dla
nas owacje s∏uchaczy, które otrzymujemy po koncer-
tach.

- Dzi´kuj´ bardzo za rozmow´.
- Dzi´kuj´ i zapraszam na X jubileuszowy festiwal

za rok.
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